
O potencjale Świętokrzyskiego z Ambasadorem Szwecji | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro O potencjale Świętokrzyskiego z
Ambasadorem Szwecji | 1

16 czerwca 2014

O potencjale Świętokrzyskiego z Ambasadorem Szwecji

W Muzeum Dialogu Kultur w Kielcach odbyło się spotkanie przedstawicieli Urzędu
Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego, jego jednostek, instytucji zrzeszających
przedsiębiorców i instytucji otoczenia biznesu z Ambasadorem Szwecji w Polsce, Staffanem
Herrströmem, poświęcone prezentacji potencjału gospodarczego województwa
świętokrzyskiego oraz potencjalnych pól do współpracy gospodarczej z partnerami
szwedzkimi.

 

Gospodarzem spotkania była Ewa Kapel – Śniowska, zastępca dyrektora Departamentu
Promocji, Edukacji, Kultury Sportu i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego Województwa
Świętokrzyskiego.
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– Próbujemy uczyć się od krajów Skandynawskich, to cel naszych spotkań. Szwecja to dobry
partner z dużym doświadczeniem we wprowadzaniu innowacyjnych rozwiązań w nauce i
biznesie. Nasze kraje prowadzą już pewne działania, gdyż obecnie związki między
państwami są bardziej projektowymi – mówiła Ewa Kapel – Śniowska, która podczas
spotkania przedstawiła prezentację dotyczącą województwa świętokrzyskiego – jego
uwarunkowań geograficznych, położenia, historii oraz gospodarki.

– Dziękuję wszystkim za udział w tym spotkaniu, dzięki któremu możemy dowiedzieć się
więcej o potencjale ekonomicznym tego regionu, rozwoju polskiej ekonomii, która jest
bardziej innowacyjna niż kiedykolwiek. To wyzwanie i okazja zarazem dla nas. Pracujemy
ciężko w Szwecji nad możliwościami łączenia rozwoju uczelni i biznesu. Wiem, że Polska
chce tego samego. Zobaczenie, jak bardzo skupione jest województwo świętokrzyskie na
wprowadzaniu innowacji i rozwoju jest bardzo budujące. Rzadko widzi się tak konkretne i
jasno określone działania. Cieszę się też, że szwedzki biznes jest mocno obecny w Polsce,
funkcjonuje tu kilkaset firm z naszego kraju, ciągle pojawiają się nowe – powiedział podczas
spotkania Staffan Herrström.

Wzięli w nim udział przedstawiciele szeroko rozumianego świata biznesu z naszego
województwa, w tym instytucji wspierania biznesu.

– Nasz region chce czerpać z rozwiązań stosowanych w Skandynawii. Już teraz
współpracujemy nad proekologicznymi rozwiązaniami w przemyśle, m.in. z uniwersytetami,
politechnikami ze Szwecji. W przyszłości planujemy wizyty w tym kraju, aby zobaczyć
tamtejsze praktyki i zaadaptować je w Polsce – mówiła Anna Chlewicka-Zwierzyk z Biura
Innowacji Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego.

Na spotkaniu prezentowane były ułatwienia dla przedsiębiorców, jakie oferuje nasz region i
poszczególne miasta. Jolanta Nowak zaprezentowała specjalną strefę ekonomiczną
Starachowice, a Joanna Rudawska przedstawiła Kielecki Park Technologiczny.  

– Wspieramy lokalnych przedsiębiorców w promocji swoich produktów na zewnątrz oraz
pomagamy inwestorom w inwestowaniu w naszym regionie. Przedstawiamy oferty zakupu i
dzierżawy ziemi pod inwestycje – opisywał działalność Centrum Obsługi Inwestora Urzędu
Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego Piotr Żołądek.

Regionalne Centrum Naukowo – Technologiczne przedstawiał natomiast Jakub Czaplarski:
– Naszym zadaniem jest wspieranie biznesu, szczególnie małych i średnich przedsiębiorstw.
Organizujemy misje targowe, łączymy biznes ze światem nauki. Nasza działalność jest ściśle
związana z inteligentnymi specjalizacjami regionu – mówił.
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Zaprezentowane zostały również m.in. Targi Kielce oraz działalność Świętokrzyskiego
Związku Pracodawców Prywatnych Lewiatan.

Po spotkaniu ambasador zwiedzał Muzeum Dialogu Kultur, które wcześniej przedstawił
dyrektor Muzeum Narodowego w Kielcach, którego oddziałem jest MDK, dr Robert
Kotowski – Pokazujemy elementy dialogu międzykulturowego z całego świata w różnych
wymiarach – religijnym, społecznym finansowym, prezentujemy kultury, dialog płci – mówił
dr Robert Kotowski.
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